专家风采

小颖浩 医学博士,博士生导师,973首席科学家,何梁何利基金获得者,享受国务院政府特殊津贴。现任第二军医大学校长、长海医院泌尿外科主任和全军前列腺疾病研究所所长。任国际泌尿外科学会(SIU)主席团理事、世界腔道泌尿外科学会(ES)理事会理事、亚洲泌尿外科学会(UAA)常务理事、美国生殖泌尿外科医师学院(AAGUS)海外院士、中华医学会泌尿外科分会候任主任委员、全军医学科学技术委员会泌尿外科专业委员会主任委员、上海市医学会泌尿外科专科委员会主任委员、上海市医学会副会长、上海市科学技术协会副主席等学术职务;并任《中华腔镜泌尿外科杂志》主编,《中华外科杂志》、《中华泌尿外科杂志》等杂志副主编,《Journal of Endourology》、《International Journal of Urology》、《British Journal of Urology International》等杂志的编委。

研究方向

主攻前列腺癌的诊治及微创泌尿外科技术的应用。第一申请人承担973、国家杰出青年基金、教育部"创新团队发展计划"、国家科技部重大新药创新专项、军队杰出青年基金等在内的国家、军队及省部级基金21项;第一完成人获国家科技进步奖一等奖、二等奖和上海市科技进步一等奖、军队医疗成果一等奖等各类科技成果奖11项;获国家实用新型专利15项、国家发明专利1项,曾先后获得"何梁何利基金会医学与科学技术进步奖"、"第十一届上海市十大科技精英"、总后"科技银星"、上海市"医学领军人才"等多项荣誉。

主要学术著作

以第一或通讯作者发表国内外核心期刊文章400余篇,其中发表在Nature Genetics和Cell Research等SCI杂志上的文章82篇。主编(译)《The Training Courses of Urological Laparoscopy》、《前列腺癌临床诊疗学》等11部专著。

EXPERTS IN CHINA

Prof. Ying-Hao Sun Ph.D in Medicine, Ph.D Supervisor, the Chief Scientist of 973 programs. He is currently the President of Second Military Medical University; the Director of the Department of Shanghai Changhai Hospital and Institute of Prostatic Disease, PLA.

Prof. Ying-Hao Sun is the President-Elect of the Chinese Urological Association, the President of Shanghai Urological Association and Urological Association of PLA, vice president of Shanghai Medical Association, vice president of Shanghai Association for Science & Technology, the BOD member of the Endourological Society, BOC member of SIU, Council Member of UAA and EASE, and International Member of AAGUS, and the Editor-in-Chief of the *Chinese Journal of Urology*, Vice Editor-in-Chief of the *Chinese Journal of Urology*, Journal of Clinical Urology, Shanghai Medical Journal, and editorial board member of the International Journal of Urology, Journal of Endourology and British Journal of Urology International.

In Academic, he has being devoted himself to diagnosis and treatment of Prostate Cancer and the application of Minimally invasive technique in Urology since 1983. He is Principal Investigator of 21 national fundings, the winner of 11 Sci-Tech Advance Awards and the patent owner of 15 Utility Model Patents and 1 Invention Patent of China. Prof.Sun has been Chief-Editor and chapter author for 15 books, and published more than 400 articles as first author or corresponding author, 82 of which are cited by the Science Citation Index (SCI). He has been awarded the Prize for Scientific and Technological Progess, sponsored by Ho Leung Ho Lee Foundation, Top 10 Sci-Tec Elite of Shanghai and Sci-tech Silver Star of the General Logistics Department of PLA.